
Vragen PVDA n.a.v. 'Notitie Inwoning en Mantelzorgwoningen' 

In de Stentoreditie Salland van 26 juli 2016 laat u weten dat het aantal verzoeken om een tweede 

huishouden onder één dak toeneemt. Dit bijvoorbeeld om opa en oma te kunnen laten inwonen. Het 

is dus een duidelijke vraag vanuit mantelzorg.  

Deze toename van aanvragen leidt tot een reactie van het college tot verscherping van handhaving 

van regels. 

In de notitie 'Inwoning en Mantelzorgwoningen' geeft u de achtergronden van uw beleid.  

De PvdA heeft met stijgende verbazing kennis genomen van deze notitie en reactie.  U geeft aan de 

regels strikt te willen handhaven mits erom gevraagd wordt en laat op geen enkele manier blijken dat 

u er bent om de inwoner te helpen om zijn hulpbehoevende familieleden te ondersteunen.  

 Graag leggen we u de volgende vragen voor: 

1. Kan het college aangeven in welke mate er een stijging van aanvragen heeft plaatsgevonden, 

laten we zeggen over de afgelopen drie jaar? 

2. Is het college het met de PvdA eens dat een dergelijke stijging opgevat zou moeten worden 

als een signaal dat mantelzorgers met liefde de zorg voor hun familieleden opnemen en daar 

de medewerking van de overheid bij nodig hebben? 

3. Heeft het college deze beleidsregels voorgelegd aan de WMO-adviesraad? Zo ja, welk advies 

heeft zij afgegeven? Zo nee, waarom niet? 

4. Is het college het met de PvdA eens dat belemmerende regelgeving zoveel mogelijk moet 

worden weggenomen om mantelzorg en nabije ondersteuning mogelijk te maken? 

5. … en dat  inwoning dat mogelijk maakt, waarbij zowel zorgbehoevenden als zorg-gevenden 

elkaar en de maatschappij (ook financieel) een grote dienst bewijzen? 

6. … en dat verruiming van de regelgeving zou moeten worden onderzocht door gemeente, 

provincie en overheid teneinde (tijdelijke) inwoning op een acceptabele manier mogelijk te 

maken 

7. En dat, tenslotte, van de gemeentelijke overheid verwacht mag worden dat zij zich in deze 

opstelt als een ondersteuner van de aanvrager en zoekt naar mogelijkheden en maatwerk? 

We vragen de andere fracties om hun mening te geven. 

Antwoorden van het college 

Algemeen 
In onze nota hebben wij een onderscheid gemaakt tussen inwoning in het algemeen en mantelzorg. 
De noodzaak om deze notitie en de beleidsregels voor inwoning te maken is ontstaan, doordat er 
door de loop der jaren situaties zijn ontstaan, waarbij vergunde inwoonsituaties illegaal zijn verbouwd 
tot een tweede woning. De gevallen die bij ons bekend zijn, zijn dus vergund met inwoning (dus men 
kon van de ene naar de andere woning). Vervolgens is er ooit een deur tussen de woning en de 
inwoonsituatie gezet en nu wil men een tweede huisnummer/woning voor de inwoonsituatie, omdat 
men vindt dat het in de huidige situatie een volwaardige woning betreft. Dit is echter niet door ons 
vergund. Het gaat in deze gevallen niet om mantelzorg. Voor mantelzorg (hiervoor is een indicatie 
van een huisarts e.d. nodig) zijn nog steeds dezelfde (landelijke) vergunningsvrije mogelijkheden voor 
handen als voorheen. 
Onze adviesnota is geschreven op basis van de huidige bestemmingsplannen en het landelijk beleid 
zoals dat nu geldt. 
 
 
Beantwoording per vraag 

1. Er is een stijging van het aantal vragen van mensen die hun zoon/dochter of ouders willen 
laten inwonen in hun woning. Wij kunnen niet aangeven hoeveel vragen wij hierover gehad 
hebben, omdat dit soms per mail, maar ook telefonisch bij ons binnen komt. Daarbij zijn er 
ook verschillende collega’s die deze vragen afhandelen. Verder zijn er ca. 5 gevallen bij ons 
bekend van mensen die gevraagd hebben om een tweede woning voor een inwoonsituatie. In 
alle gevallen gaat het hier om een illegaal verbouwde situatie (deze woningen met inwoning 



zijn in de loop der jaren illegaal verbouwd tot 2
e
 woning) en niet om mantelzorg (er is dus 

geen indicatie dat er mantelzorg nodig is). 
2. In de meeste gevallen van de vragen die wij krijgen gaat het dus niet om mantelzorg met een 

indicatie. Mensen die hun zoon/dochter of ouders willen laten inwonen, kunnen dit nu nog 
steeds doen, maar moeten dan wel voldoen aan de voorwaarden die staan in het beleid 
Inwoning. Als wel blijkt dat er nu een indicatie voor mantelzorg is dan kunnen ze gebruik 
maken van de vergunningsvrije mogelijkheden die gelden voor heel Nederland en kunnen wij 
ook een extra huisnummer toekennen, zodat ze gebruik kunnen maken van de toeslagen e.d. 
Dit staat uitgelegd op bladzijde 6 van de adviesnota. 

3. Wij hebben het vraagstuk voorgelegd aan het team WIZ/MO. Zij hebben aangegeven dat zij 
ook baat zouden kunnen hebben bij een lijst met toegekende huisnummers voor 
mantelzorgunits. Wij hebben afgesproken om een afspraak in te plannen voor overleg. Dit 
gaat dan om de gevallen waar wel een indicatie voor mantelzorg aanwezig is. Er is geen 
afstemming geweest met de WMO-adviesraad, omdat er op het gebied van mantelzorg niets 
verandert. 

4. De regels zoals ze nu zijn vastgesteld belemmeren de mantelzorg niet. De regels die nu zijn 
vastgesteld voor inwoning, gelden als er (nog) geen sprake is van mantelzorg. De 
regelgeving die landelijk geldt voor mantelzorg, geldt nog steeds. Ook kunnen wij een tijdelijk 
huisnummer toekennen bij mantelzorg, zodat deze mensen hun toeslagen e.d. kunnen 
krijgen. 

5. Inwoning is nog steeds mogelijk. We hebben nu regels opgesteld om te zorgen dat het 
inwoning blijft en dat de illegale situaties die nu zijn ontstaan, in de toekomst niet meer 
ontstaan. Mantelzorg is nog steeds mogelijk en hiervoor zijn landelijke vergunningsvrije 
mogelijkheden. 

6. De regelgeving voor mantelzorg is verruimd in de vergunningsvrije regels die in de Bor 
(Besluit omgevingsrecht) staan. Deze regels gelden voor heel Nederland.  

7. Als wij vragen krijgen over mantelzorg dan wijzen wij de mensen op de vergunningsvrije 
mogelijkheden die er zijn. Wij vertellen er dan ook op dat er een indicatie nodig is en dat men 
een huisnummer kan aanvragen in het geval van mantelzorg.  

 
Mantelzorg is nog steeds mogelijk, mits er een indicatie is. Dan is er ook een mogelijkheid voor een 
tweede huisnummer. Inwoning is ook nog steeds mogelijk, alleen krijgt men dan geen tweede 
huisnummer en ook geen tweede woning toegekend. Dat is nu vastgelegd in dit beleid.  

 

 


